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ProtokółNr 4/?,a24
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy

odbytego w dniu 22 listopadafB}4 roku

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Fałkowie.

Ad pkt 1.

Posiędzenie otworzyła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Maryla
Domańsk a i na wstępie powitała członków poszczęgólnych Komisj i.
Stwierdziła, ie na stan 15 członków Komisji zgodnie Z listą obecnoŚci
w posiedzeniu udziat. bierzę 74, co stanowi quorum do podejmowania
prawomocnych aecyzji.
Na obrady spóźnił się 5 minut Przewodniczący Rady Gminy Piotr Gonerka.

Lista obecności stanowi za'łącznik nr 1 do protokołu.
Następnie Przęwtlcinit:z4(:Y Ktlm isji powitał:

- Wójta Gminy Henryka Koniecznego,
- Z-cę Wójta Krzysztofa Bajora,
- Skarbnika Gminy Annę Wajnberger,
- Sekretarza Gminy Barbarę Badelską.
- Inspektora ds. drogownictwa Wojciecha Domańskiego'
- Inspektora ds. podatków Dorotę Zganiacz,
- Inspektora ds. poboru podatków Jolanta Zganiacz,
- Pracownika biurowego Marcina Bużowicza.
- inspektora <i.s gospodarki gruntami Jacka Stacłrurskiegc,
. podinspektora Marka Smoląga.

"'Lista 
obecności stanowi załączniknr 2 do niniejszego protokołu.

AJ^l'+1.Ćau Pnt ź.

Wraz z zaproszeniami uczestnicy posiedzenia otrzymali proponowany
porządek posiedzenia w zwiqzku Z tym Wiceprzewodnicząca Rady Gminy
zwrócita się o zgłaszanie zmian do tega porządku'
Do porz4dku nikt nie zg}aszał zmian, więc zastał' przyjęty jednogłoŚnię i stanowi
załącznik nr 3 do niniejszego protokołu w następującym brzmieniu:

1. otwarcie posiedzenia i stwierdzęnię quorum.
f . Przyjęcic porzqdku posiedzenia.
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3. Przy'.;ęcie protokotu z posiedzenia Komisji Rady" Gminy' odby'tego w
dniach 18 .19 paździemika 2a24 r. (Komisja Spraw obywatelskich,
Komisja Rozwoju Gospodarczęgo, Komisja Skarg' Wniosków i Petycji
oraz Komisji Rewizyj nej z dnia2} września 2024 r).

4. omórvienie i zaopiniowanie propozycji star^-lek podatków i opłat
lokalnych na2A25 rok.

5. Informacj a o przygotowaniu do zimowego utrzymaniadróg.
6. Informacja na tęmat zadan ręalizowanych w ramach robót publicznych i

prac interwencyjnych w ciągu roku.
7. omÓwienie projel*Ów uchł'''ał na najblizszę sesję P.ady Gmin5''.
8. Wolne wnioski i zapytania' Sprawy rózne.
9 . Zakańczenie posied zęnia.

Ad pkt 3.

Nie zgłoszono Żadnych uwag do Protokołu zę wspólnego, wyjazdowego
posiedzenia Komisji Rady Gminy odbytego w dniach 18 - 19 puŹdzierntka}}f4
r. wobec powyższego Komisja Sprarv ob;.rt'atelskich, Komisja F*ozwoju
Gospodarczego, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przyjęty ten protokół
jednomyŚlnie.
Nie zgłoszono równiez uwag do Protokotu z posiedzenia Komisji Rewizyjnej
z dnia 20 września2024 r. i został przyjęryjednogłośnie.

Ad pkt 4.

W tym punkcie Wiceprzewodnicząca Rady Gminy oddała prowadzenie
posiedzenia Przewodniczącemu Komisji Rozwoju Gospodarczego Janowi
Dziubię, który udzięlił głosu p. Skarbnik Gminy Annie Wajnberger. Pani
Skarbnik przedstawiła propozylję stawek podatków i opłat na f025 r.',które
przedstawiaaby się następuj ąco :

1) od gruntów:
a) związanych z prowadzeniem dziatalności gospodarczej _ 0,92 zł od 7 m2
powierzchni;
b) pod wodami powierzchniowymi stoj4cymi lub pod wodami
powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników sztucznych * 5,00 zt od 7 ha
powierzchni;
c) pozostaĘch _ 0,22 zł ad 1 m2 powierzchni;
d) nięzabudowanych objętych obszarem rewitalizacji 3,09 zt od l m2
powierzchni.
2) od budynków lub ich części:
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a) mieszkalnych . 0,63 zł od l m2 powięrzchni urytkowej'
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej _ 16,20 zt od 1 m,
powierzchni uŻytkowej,
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakręsie obrotu
kwalifikowanym materiałem siewnym 10,98 zł. od 1 m2 powierzchni
urytkowej,
d) związanych z udzielarliem Świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów
o działa|ności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń _
4,50 zt od I m2 powierzchni urytkowej,
e) pozostaĘch, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności
pozytku publicznego przez organizacje porytku publicznego - 4,80 zł od 1 m2

powierzchni użytkowej.
3) od budowli _ 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust' 1 pkt. 3 i
ust. 3-7 ustar.ry o podatkach i optatach lokalnych.
Zabierąqc głos pan wójt Henryk Konieczny dopowiedział,, Ze proponowane
podwyzki są na poziome 5ań inflacji i nię sąto raŻ4ce podwyżki.

Ad pkt 5.

W tym punkcie Prowadz4cy udzielił głosu inspektorowi Wojciechowi
Domańskiemu, który m.in. powiedział', Że do zimowego uttzymania dróg na
Sezon zimowy 20f4l2025 ptryięto 40 km dróg gminnych oraz około 76 km dróg
i ulic stanowiących uzupełniającą sieć dróg na terenie Gminy FałkÓw.
Ww drogi podzielono na III kategorie ( standardy) utrzymania :

. do I standardu zakwalifikowano 40 km

. do II standardu zakwalifikowano 14 km

. do III standardu zakwalifikowano 62 km
Pr,y kwalifikacji dróg do poszczególnych standardów brano pod uwagę drogi,
po k1órych prowadzony jest dowóz dzieci do szkół na terenie naszej Gminy tj.
Publicznej SzkoĘ Podstawowej w Fatkowie i w Czennnie.

Na okres zimy 202412025 r.Urząd Gminy w Fałkowie dysponuje następującym
sprzętem:

. do odśniezania dróg - 2 (dwa) pługi śniezne jednostronne zamontowanę
przy Samochodach z napędem na trzy osie Star f66 oraz I pług dwustronny
zamontowarry przy ci4gniku rolniczym John Deere,

. do odśnieżania chodników pług jednostronny zamontowany Wzy
ci4gniku gminnym [Jrsus 35If.,

. w wyniku występuj4cych bardzo durych zasp śnieinych mamy zawarte
porozumienia umożliwiające natychmiastowy uynajem dodatkowego sprzętu
w postaci dwóch koparko.ładowarek,
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. do zwa|czania śliskości _ jedna 5,5 tonowa piaskarka ci4gnikowa +

piasek z soIą.
Ponadto poinformował' Że na terenie naszej
droga krajowa Nr 42 oraz drogi powiatowe.
Utrzymanie drogi krajowej Nr 42 leiy w
w Jacentowie, a dróg powiatowych |e,ry w
w Końskich.

Ad pkt 6.

Gminy zlokalizowane Są:

gestii Obwodu Drogowego
gestii Obwodu Drogowego

W tym punkcie prowadzenie obrad przejęŁa Przęwodnicząca Komisji
rewizyjnej Anna Budzińska. Następnie podinspektor Marek Smoląg przedstawił
informację na temat zadań realizowanych w ramach robót publicznych
i prac interwęncyjnych w ciągu roku ka|endarzowego f0f4.
W tym okresie na stanowisku robotnika gospodar;Zego pracowało I2 męŻczyzn
i 9 kobiet w róznym wymiarze czasowym.
Do najwazniejszych Spraw naleĘ za|icry-c: bieŻące odchwaszczanie
t porzqdkowanie przydroinych chodników, sprz4tanie w pomieszczeniach
urzędu gminy' utrrymywanie nawierzchni dróg gminnych i poboczy',
postawienie i pomalowanie wiaty w muzeum' uporządkowanie placów zabaw,
rrprz4tnięcie tzw. ,,choinek'' \Ą' Czermnie, demontaz ogrodzęnia i zamontowartie
tablic ogłoszeniowych.

Ad pkt. 7

W tym punkcie p. Skarbnik Anna Wajnberger poinformowała, Żę
ogłoszona ptzęz Lasy Państwowe cena drewna jest nizsza w porównaniu od
roku obecnego wobec czego Wpły}\Y podatku leśnego będq w przyszłym
budżecie mniejsze. Zaproponowała równiez, Żeby do wymiaru podatku rolnego
przryjqĆ stawkę ogłoszon4 przęZ prezesa GUS.u , tj. kwotę 86,34 zł.

Pan Wójt Henryk Konieczny dopowiedziat, ze podatki od kilku lat nie
bvty podnoszone. W nasrym powiecie jedynie gmina Słupia Konecka obniza
stawki cen Ęta w celu wymiaru podatku rolnego. Pozostałę gminy zostawiają
stawki ogtoszone przez GtJS. NaleĘ rÓwniez wziąc pod uwagę fakt, Że
prawdziwych rolników tj. takich których gtówne źrodło vttzymania to praca na
roli jest kilkunastu w gminie, a Z obnizonych stawek podatku korzystaję
wSZyScy. Wydatki budzetowę wzrastają corocznie w cenie np. energii
elektrycznej bądź, odpadow, do których będziemy musieli dołożyć ponad 200
tys.

Zabierąąc głos Przewodniczący Rady Gminy Piotr Gonerka powiedział,
ię uwaŻa, ie podwyika stawek podatków w stosunku do obwieszczenia
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na rok 2af5 jest minima|na, a musimy mieć nauwadze inflację i wzrost riŻnych
wydatków budzetowych. odnosząc Się do podstawy Wymiaru podatku rolnęgo
stwierdził, ie lepszym rcmviąZaniem jest pomagać osobom, ktÓre rueczywiście
pracuj4 na roli chocia;Żby przez umorzęnie części podatku niż stosować, niżnzę
stawki podatku rolnego dla wszystkich posiadaj4cych grunty rolne, a Czasem
bywa i tak, Żę ci|udzie nawęt nie mieszkaJąnaterenie gminy.

Inspektor Dorota Zganiacz dodała, ię na naszym terenie 86% gruntów
jest zwolnionych z opłat bo s4 to klasy V i u.

Radny Jarosław Kaczmarek zaproponowat' żeby w przypadku podatku
rolnego jeszcze się zastanowić i proponuje stawki utrzymaÓ na dotychczasowym
poziomie.

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Gonerka powiedziat, iejeśli rolnicy w
trudnej sytuacji losowej i finansowej zgłosz4 się z wnioskiem o umorzenię
podatków to za.wsze jest to brane pod uwagę i przychylamy się do takich
wniosków ittzęba ro1nikom podpowiadać o tej możliwoŚci.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Maryla Domańska zauwaiyła, ze
proponowana cena przez GUS jest niisza więc w sumie i tak podstawa podatku
byta by obnizona.

Radna Agnieszka Lipska wypowiedziała się, ię jest za Vm, ircby
utrzymać, stawki.

wójt Gminy Henryk Konieczny potwierdził, ię cĄ czas myślimy o tym
jak pomoc osobom, które gospodaruj ą i utrzymują się z pracy w gospodarstwie
rolnym.

Radna Maryla Domańska stwierdziła, ie jako inkasent widzi, Że te
podatki nie s4 wygórowane na tęręnie naszej gminy.

Radna Agnieszka Lipska Zaproponowała, Że moŻna by podwy Ższać stawki
stopniowo.

Przewodniczący Rad1. Gminy podkreślił, że Rada Gminy powinna dbać
o dobro mięszkańców, ale równiez mieć na uwadze wpływy do budzetu gminy
Zmniejszenie podstawy wymiaru kazdego z podatków skutkuje zmniejszeniem
subwencji do budzetu.

Pan Wójt Henryk Konieczny poprosit o wypracowanię stanowiska w tej
sprawie.
Radna Maryla Domańska opowiedziała się za prryjęciem stawki proponowanej
przez GUS.

Przewodniczący Rady Gminy dodał, Żę w ubiegĘm roku nie
podnosiliśmy zadnych podatkóq więc i rolny pozostał bez zmian.

Radna Anna Budzińska Zaproponowała, Żeby podnieść podstawę
wymiaru podatku rolnego o 20 ztoĘch u,'porównaniu do roku ubięgłego.
Radna Wioleta Jaborowska Zaproponowała, ieby przegłosować wsrystkie
propozycje.
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Radni jednomyślnie zagtosowali w sprawie podwyzszenia podatków od
nieruchomości.

Następnie radny Łukasz Maciejczyk zaproponował, Żeby podstawa do
wymiaru podatku rolnego w porównaniu do roku poprzedniego podwyzszyć na
dwie rafy w taki sposób, Że na rok 2af5 przyjąc 78 zł za 1 kwinta| Żyta, a na rok
20f6 zastosować stawki proponowarle przęz prezesa GUS.

Radni przegłosowali tę proporycję 13 głosami ,,Z&,', przł 2
,,wstrzymujących się'' i jednym głosem sprzeciwu.

Następnie głos zabrał pracownik {JG Marcin Bużowicz, który omówił
projekt uchwĄ na następn4 sesję Rady Gminy w Fałkowie doĘcz4cq
podwyzek opłaĘ Za gospodarowanie odpadami" Stawka opłaty byty by na
poziomie 25 zt od mieszkanca, a w przypadku posiadania kompostownika 2a zł
od mieszkanca.
Pan Wójt podkreślił, ze podwyzki wynikaj4 z vtrytwarzania coraz większej ilości
odpadów, czyIi jest to temat bezdyskusyjny' tym bardziej, ie w naszej gminie
nię bilansuje się ten systeffi, W zwi4zku z czym projekt następnej uchwały
będzie polegał na dofinansowaniu tego systemu w kwocie 200 000.

Następnie o głos poprosiła pani Skarbnik Anna Wajnberger, która
omówiła projekty uchwał W sprawie udzielenia dofinansowania Powiatowi
Konęckiemu na remont drÓg powiatowych na terenie nasze gminy oraz zmian
Wieloletniej Prognozy Finansowej na |ata 2a24 -20f7 i zmian w Budżęcie
Gminy Fałków na2024 rok.

W dalszej części obrad zabrata gtos Sekretaru Gminy Barbara Badelska,
która przedstawita radnym Program wspÓtpracy Gminy Fałków z orgarizacjami
pozarz4dov\Ymi oraz innymi podmiotam i prowadzący mi dziatalnośó pożytku
publicznego na f025 rck.

Następnie inspeklor Wojciech Domański przedstawił projekt następnej
uchwały dotycz4cej |okalizacji przystanku autobusowego W miejscowości
Pl4skowice. Przystanek ten lokalizowany jest na prośbę mięszkańców tej
miejscowości.

Radna Maryla Domańska opowiedz\ała się, ze teŻ będzie wnioskować o
prrystanek w Częrmnie - Kolonii.

Ad pkt 8.

W tym punkcie prowadzenie obrad przej4t Przewodn\cz4cy Komisji
Spraw obywatelskich Łukasz Maciejczyk. Na wstępie udzielił głosu
inspektorowi Jackowi Stachurskiemu. Inspektor poinformowat, ie w Fałkowie
jest osoba zainteresowana podzieleniem i wykupieniem części dziatki, klórą
uĘwa jako ogródek, działkę juŻ ogrodziła. I)ziałka ta jest duŻa, a
zainteresowana częśc znajduje się w jej środkU, W zwi4zku Z ęZym naleizaŁoby
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jeszcze wydzielić do niej drogę dojazdową. Pan Wójt Zasugerował, ie do czasu
sporządzenia ogólnego planu zagospodarowania wstrzymałby się ztą decyzją.

Radni stwierdzili, ie na ruzie nie mozna ,'psuć'' większej dziatki i nie
podejmuj ą decyzji w tym zakresie.

Następnie radna Justyna Mirowska wnioskowała o zorganizowaniu
przejścia dla piesrych na ulicy W. Witosa w Fałkowie i na ulicy Spacerowej.
obie ulice stanowią skrzyzowanie z drog4 krajową, gdziejest wzmożony ruch
samochodowych i bezpieczniejszym będzie, kiedy wydzieli się miejsca dla
pieszych.

Ad pkt 9.

W związku zę zrealizowaniem porządku wspólnego posiedzenia Komisji
Przewodnicz4cy Rady Gminy Piotr Gonerka podziękowaŁ wsrystkim za udzia|
i zurknąt, po s iedzeni e.

Na Ęm protokół zakończono.

Protokótowała:


